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PROTOKÓŁ nr XXIV/2020 

sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 29 lipca 2020 r. w godzinach 1200 – 1440 

w sali sesyjnej im. Józefa Gajewskiego nr 26 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obradom przewodniczył Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

Radni obecni w sali sesyjnej im. Józefa Gajewskiego nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy 

ul. Mickiewicza 1 

1. Bogdan Bezdziecki 

2. Sylwester Cimochowski 

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Zbigniew Roman De-Mezer 

5. Anna Maria Gawlińska 

6. Krystyna Gwiazdowska 

7. Jacek Juszkiewicz  

8. Mariola Brygida Karpińska 

9. Kamil Klimek 

10. Karol Korneluk 

11. Jarosław Józef Kowalewski 

12. Kamil Lauryn 

13. Jacek Niedźwiedzki 

14. Adam Ołowniuk  

15. Wojciech Pająk 

16. Zdzisław Przełomiec 

17. Jacek Roszkowski.  

18. Anna Ruszewska  

19. Jarosław Schabieński   

20. Sławomir Sieczkowski 

21. Andrzej Turowski 

22. Marek Lech Zborowski-Weychman 
 

Nieobecny radny – Stanisław Kulikowski  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. Obecność radnych uczestniczących 

w sesji potwierdził prowadzący obrady. 
 

 

W obradach uczestniczyli: 

 

Poseł na Sejm RP - Jarosław Zieliński, Prezydent Miasta Suwałk – Czesław Renkiewicz, 

Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk - Łukasz Kurzyna, przedstawiciele instytucji rządowych  

i powiatowych, służby mundurowe, przedstawiciele związków zawodowych, dyrektorzy, 

kierownicy i prezesi niektórych miejskich jednostek organizacyjnych, sołtysi, radcy prawni, 

naczelnicy i kierownicy niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego w Suwałkach. W sali obrad 

znajdowały się jedynie osoby, których obecność była niezbędna do sprawnego przeprowadzenia 

obrad. Pozostałe osoby, ze względu na panująca pandemię COVID-19, znajdowały się  

we wskazanych miejscach obiektu Urzędu Miejskiego.  
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Listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Zdzisław Przełomiec pogratulował radnemu Jarosławowi 

Schabieńskiemu odznaczenia medalem Pro Patria, który przyznawany jest za szczególne zasługi  

w kultywowaniu pamięci w walce o niepodległość Rzeczypospolitej Polskiej. 

 

Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec otworzył XXIV sesję Rady Miejskiej w Suwałkach, po czym powitał 

przybyłych na obrady: Posła na Sejm RP - Jarosława Zielińskiego, Prezydenta Miasta Suwałk – 

Czesława Renkiewicza, Zastępcę Prezydenta Miasta Suwałk - Łukasza Kurzynę, przedstawicieli 

instytucji rządowych i powiatowych, służby mundurowe, przedstawicieli związków zawodowych, 

dyrektorów, kierowników i prezesów miejskich jednostek organizacyjnych, sołtysów, radców 

prawnych, naczelników i kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego w Suwałkach, 

przedstawicieli prasy, radia, telewizji oraz internautów. 

 

Stwierdził, że na 23 radnych ustawowego składu Rady w obradach wzięło udział  

22 radnych, w związku z powyższym istniało wymagane quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał.  

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec przypomniał, że porządek obrad radni otrzymali wraz z materiałami  

i zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Przewodniczący zapytał o wnioski do porządku obrad. 

 

Nie wniesiono wniosków, wobec czego przyjęty został następujący porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji Rady Miejskiej w Suwałkach.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku  obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XXIII/2020 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 30 czerwca 2020 

roku.    

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  

w Suwałkach od dnia 30 czerwca 2020 roku.   

5. Wnioski i oświadczenia radnych. 

6. Stanowisko Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie nieprzejrzystych zasad kwalifikacji 

ośrodków miejskich na listę miast tracących funkcje społeczno – gospodarcze. 

7. Sprawozdanie oceniające realizację zapisów „Programu Rozwoju Przedsiębiorczości  

w Suwałkach na lata 2014 – 2020”. 

8. Informacja z działalności Parku Naukowo – Technologicznego Polska – Wschód w Suwałkach 

w roku 2019. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia dyrektora I Liceum Ogólnokształcącego 

z Oddziałami Dwujęzycznymi im. Marii Konopnickiej w Suwałkach z obowiązku realizacji 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych 

i opiekuńczych. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dochodów gromadzonych na wydzielonym 

rachunku i ich przeznaczenia oraz sposobu i trybu sporządzania planów finansowych dla 
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wydzielonych rachunków dochodów samorządowych jednostek budżetowych. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy rondu. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2020 r. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta 

Suwałki na lata  2020-2040.  

14. Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk. 

15. Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr XXIII/2020 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 30 czerwca  

2020 roku.    

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 46 Statutu Miasta Suwałk protokół obrad  

z XXIII sesji został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej.  

Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niż w dniu roboczym 

poprzedzającym sesję Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu  

29 czerwca 2020 r.  

 

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień, 

wobec powyższego protokół nr XXIII/2020 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach został przyjęty. 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  

w Suwałkach od dnia 30 czerwca 2020 roku.   

– Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższą Informację radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie.      

 

Nie wniesiono uwag, w związku z czym Informacja została przyjęta.  

  

Ad pkt. 5 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Jacek Juszkiewicz przedstawił aspekty ekologiczne, które wymagają poprawy w naszym mieście 

- w tym m.in. problem związany z czystym powietrzem, wyłączeniem wielu obszarów miasta  

z możliwości podłączenia do miejskiej sieci ciepłowniczej,  zbyt długie oczekiwanie na przyłącze 

do sieci gazowej, problem z ochroną krajobrazu – wjazd od strony zachodniej miasta (wytwórnie 

mas bitumicznych, wieże przekaźnikowe), źródła odnawialne – fotowoltaiczne panele, których 

odczuwalny brak jest w naszym mieście. Brak rowerów miejskich i stacji rowerowych, nadmierny 

hałas emitowany przez ciężarówki wożące kruszywo. Radny wnioskuje, aby przy Radzie 

Miejskiej w Suwałkach powstała robocza grupa zadaniowa, zajmująca się proekologicznymi 

działaniami, przeprowadzaniem doraźnego audytu i wyszukiwaniem obszarów, które wymagają 

poprawy pod względem ekologicznym. 

 

Mariola Karpińska przywołała treść interpelacji radnego Tadeusza Czerwieckiego, dotyczącej 

remontu ul. Szpitalnej. Prosi, by ponownie wrócić do tematu, przyjrzeć się obszarowi Północy. 
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Zaapelowała również, by w realizację miejskich inwestycji nie były włączane Spółdzielnie 

Mieszkaniowe.  

  

Jacek Roszkowski podkreślił, by zwrócić uwagę na obowiązek noszenia maseczek w autobusach 

komunikacji miejskiej.   

 

Sławomir Sieczkowski postawił wniosek, aby w związku ze zbliżającym się terminem naboru 

wniosków na dofinansowanie budowy dróg, zorganizować spotkanie i wspólnie zdecydować  

jak rozdysponowane zostaną przyznane środki finansowe. Zaapelował o możliwość uczestnictwa 

mieszkańców naszego miasta w konsultacjach, w wyniku których zostaną wybrane konkretne 

inwestycje drogowe, będące przedmiotem dofinansowania. 

 

 Więcej uwag i wniosków nie wniesiono. 

 
Ad pkt. 6 

Stanowisko Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie nieprzejrzystych zasad kwalifikacji 

ośrodków miejskich na listę miast tracących funkcje społeczno – gospodarcze. 

– Stanowisko stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Aktualizacja delimitacji Miast Średnich tracących funkcje społeczno-gospodarcze 

(powiększających dystans rozwojowy) – dokument, do którego odnosi się Stanowisko, stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Przewodniczący, działając w oparciu o §23 ust. 1 Statutu Miasta Suwałk, wniósł projekt 

Stanowiska Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie nieprzejrzystych zasad kwalifikacji ośrodków 

miejskich na listę miast tracących funkcje społeczno -gospodarcze. 

Poinformował też, że powyższa sprawa omówiona została na posiedzeniu Komisji Strategii  

i Rozwoju Gospodarczego w dniu 22. 07 br. i na posiedzeniu Komisji Finansowo - Budżetowej  

w dniu 23.07 br.  

 

Następnie została odczytana treść stanowiska. 

 

Prezydent Czesław Renkiewicz nadmienił, że przedłożone Stanowisko jest bardzo istotnym 

elementem, dotyczącym perspektywy rozwoju miasta w ciągu najbliższych kilku lat.  

W aktualizacji delimitacji Miast, która stanowi załącznik do protokołu sesyjnego, na liście miast 

tracących funkcje społeczno-gospodarcze, z nieznanych przyczyn, nie znalazły się Suwałki.  

To właśnie dla tych miast, znajdujących się na liście, będą przyznawane duże środki finansowe  

w nowej perspektywie finansowej. Prezydent poinformował, że wystosował w powyżej sprawie 

wystąpienie do Pani Minister Funduszy i Polityki Regionalnej, wyrażając w nim swoje 

zaniepokojenie zaistniałą sytuacją. O to samo poprosił Posła na Sejm RP, Jarosława Zielińskiego.  

 

Jacek Juszkiewicz w imieniu Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość wniósł uwagi  

do przedłożonego projektu Stanowiska. Nadmienił, że sam kierunek Stanowiska nie podlega 

krytyce, natomiast pewne akapity, w pewien upolityczniony sposób, uderzają w polski Rząd, 

którym kieruje Prawo i Sprawiedliwość. Meritum stanowiska dotyczy nieujęcia miasta Suwałk  

na liście miast tracących funkcje społeczno-gospodarcze, a nie na ocenie samej metodologii  

tej kwalifikacji czy też interpretacji wyników końcowych, przeprowadzonych przez Polską 
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Akademię Nauk. Zaproponował zmianę tytułu Stanowiska na następującą treść - „w sprawie 

niezakwalifikowania Miasta Suwałki na listę ośrodków miejskich tracących funkcje społeczno-

gospodarcze”.  

Ponadto, zaapelował o wykreślenie akapitów, zawierających pewne aluzje polityczne. 

Zaproponowane przez Klub zmiany nie zmieniają sensu Stanowiska, lecz eliminują akapity, które 

tendencyjnie oceniają pewne zadania. Radny odniósł się  też do faktu, że miasto otrzymuje duże 

środki rządowe, zewnętrzne, dlatego też potyczki polityczne nie mogą mieć miejsca we wspólnym 

Stanowisku.  

 

Zaproponowana treść Stanowiska została odczytana przez Przewodniczącego Rady, Zdzisława 

Przełomca. 

 

Wojciech Pająk poprosił o przygotowanie przez Urząd Prezydenta dokładniejszych informacji  

na temat wewnętrznych sprzeczności, które zostały znalezione w metodologii, by móc wspólnie, 

dokładnie opisać wszystko w treści Stanowiska.  

 

Sławomir Sieczkowski nadmienił, że stanowisko ma charakter utylitarny i pragmatyczny. Chodzi 

przede wszystkim o to, aby zapewnić Suwałkom jak największy dostęp do środków unijnych. 

Powiedział, że wszyscy powinni pochylić się ku temu, by Suwałki znalazły się na liście miast 

tracących funkcje społeczno-gospodarcze. Dodał, w imieniu Ugrupowania, że nie powinno  

się wymieniać imiennie innych samorządów, które zostały zakwalifikowane na wspominanej 

liście. Uważa, że stanowisko powinno być bez enumeratywnego wchodzenia w pewne 

konfrontacje z innymi samorządami.  Popiera również zmiany naniesione przez Klub Prawo  

i Sprawiedliwość.  Po naniesieniu w/o zmian, Ugrupowanie poprze to stanowisko z całą 

pewnością.  

 

Bogdan Bezdziecki powiedział, że padamy ofiarą własnej propagandy sukcesu. W jego ocenie 

brakuje rzetelnej oceny miasta - wszystkich zagrożeń i niebezpieczeństw, jakie na miasto czyhają. 

Nie można wykluczyć, że osoby sporządzające pewne strategie, nawołują właśnie do opracowań 

miejskich. Apeluje, aby analizy zawsze były aktualne, rzetelne i aby obejmowały cały aspekt 

funkcjonowania miasta.  

 

Jarosław Schabieński dodał, że Rada  Miejska podejmuje to Stanowisko nie po to, aby wzbudzić 

jakieś emocje, tylko po to, aby Suwałki znalazły się na liście miast otrzymujących większe 

wsparcie. Zachęca, aby poprzeć treść Stanowiska, które przedstawił radny Jacek Juszkiewicz.  

 

Prezydent Czesław Renkiewicz odpowiedział, że celem stanowiska jest to, by Suwałki  

nie straciły szansy ubiegania się o środki finansowe z nowej perspektywy Unii Europejskiej.   

Kwestia zwrotów i określeń, które znalazły się w projekcie Stanowiska nie budzi żadnych 

wątpliwości, powinniśmy działać wspólnie i dążyć do poprawy bytu naszej małej ojczyzny.   

Prezydent dodał, że nie ma uwag do zgłoszonych przez radnego Jacka Juszkiewicza propozycji. 

Twierdzi jednak, że Stanowisko, które zostanie w pewien sposób „wyłagodzone”, może nie być 

potraktowane poważnie.  

 

Poseł Jarosław Zieliński powiedział, że dyskusja dotyczy sprawy zasadniczej - przyszłości kraju, 

naszej ojczyzny - Miasta Suwałki. Podkreślił fakt, że Prawo i Sprawiedliwość od dawna wiedziało, 

że koncepcja organizacyjno-dyfuzyjna jest błędna dla całości rozwoju kraju. W programie przed 
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wyborami w 2015 r. PiS wyraźnie zapisał model rozwoju zrównoważonego, który realizowany 

jest od ponad 4 lat, w warunkach finansowych które były możliwe. Koncepcja ta już przyniosła 

cały szereg pozytywnych efektów, dzięki czemu Suwałki się rozwijają. Regresu społeczno-

gospodarczego w Suwałkach nie ma, Miasto się zmieniło, powstają nowe inwestycje  

ze znaczącym dofinansowaniem ze środków zewnętrznych. Model zrównoważony - ten przy 

dużych środkach finansowych, jakie premier Mateusz Morawiecki wynegocjował w ramach 

budżetu europejskiego stwarza nam kolejną szansę na dobry czas, na rozwój i realizację różnych 

przedsięwzięć.  

Poseł, w odpowiedzi na prośbę Prezydenta Czesława Renkiewicza, wystosował pismo do Pani 

Minister Małgorzaty Jarosińskiej-Jedynak, na skutek czego, podobnie jak Prezydent, nie otrzymał 

precyzyjnej odpowiedzi, dotyczącej punktacji, która spowodowała że inne miasta  

są na wspominanej przez przedmówców liście. Dodał, że w przygotowanym, wyjściowym 

Stanowisku znajdują się dwa sprzeczne elementy, a chodzi przede wszystkim o to, aby nie było 

ono konfrontacyjne. By rozmawiać merytorycznie, a nie politycznie.  

 

Łukasz Kurzyna powiedział, że jako współautor Stanowiska chciał zwrócić uwagę na to,  

że dokument ma stanowić podstawę rozdysponowania pokaźnych środków finansowych, zarówno 

rządowych jak i środków unijnych. Miasto nie ma jedynie pewnych danych wyjściowych, które 

legły u podstaw sformułowania kryteriów, które kwalifikują Suwałki na listę miast tracących 

funkcje społeczno-gospodarcze. Na liście znalazły się bowiem miasta, które nie spełniły 

obiektywnych kryteriów, podobnie jak Suwałki, a jednak się na niej znalazły i będą otrzymywały 

środki finansowe. Sytuacja ta zakłóca równość szans. To jest element, który zasługuje  

na podkreślenie. Stanowisko nie ma na celu prowadzenia do jakiejkolwiek konfrontacji, 

wprowadzania negatywnych emocji.  

 

Jarosław Zieliński nadmienił, że należy dążyć do wyjaśnienia sytuacji, o której toczy się 

dyskusja.  

 

Następnie przedstawiciele Klubów i Ugrupowań Rady Miejskiej udali się do pokoju nr 145 Urzędu 

Miejskiego, w celu dopracowania wspólnej treści Stanowiska Rady Miejskiej.  

 

Po przerwie, Wojciech Pająk odczytał wspólne Stanowisko.  

 

Tadeusz Czerwiecki i Jarosław Kowalewski zaproponowali jeszcze, aby wykreślone zostały 

nazwy konkretnych miast, ujętych na liście, ponieważ wskazuje to na wywoływanie 

niepotrzebnych antagonizmów.  

 

Wojciech Pająk odpowiedział, że przywołując konkretne miasta chodzi przede wszystkim o skalę 

porównawczą, która może być bardziej istotna dla mieszkańców Suwałk, czytających  

to Stanowisko. Nie chodzi bowiem o antagonizowanie, tylko o przedstawienie faktu. 

 

Mariola Karpińska zaproponowała natomiast wpisanie zdania wskazującego na fakt, że jako 

jedyne miasto w województwie, Suwałki zostały wykluczone.   

 

Kamil Klimek zaapelował, aby przyjąć stanowisko w przedstawionym, wspólnie wypracowanym 

przez wszystkie Kluby i Ugrupowania brzmieniu.   
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Przystąpiono do głosowania nad wspólnym Stanowiskiem-  

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” – 22 radnych) Stanowisko zostało przyjęte.  

 

 

Ad pkt. 7 

Sprawozdanie oceniające realizację zapisów „Programu Rozwoju Przedsiębiorczości  

w Suwałkach na lata 2014 – 2020”. 

– Sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że Sprawozdanie było przedmiotem posiedzenia Komisji 

Strategii i Rozwoju Gospodarczego w dniu 22 lipca br. oraz Komisji Finansowo – Budżetowej  

w dniu 23 lipca br. 

 
Nie wniesiono uwag do przedłożonego materiału, w związku z czym, Sprawozdanie oceniające 

realizację zapisów „Programu Rozwoju Przedsiębiorczości w Suwałkach na lata 2014 – 2020”, 

zostało przyjęte.  

 

 

Ad pkt. 8 

Informacja z działalności Parku Naukowo – Technologicznego Polska – Wschód  

w Suwałkach w roku 2019. 

– Informacja stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że Informacja była przedmiotem posiedzenia Komisji 

Strategii i Rozwoju Gospodarczego w dniu 22 lipca br. oraz Komisji Finansowo – Budżetowej  

w dniu 23 lipca br. 

 

Nie wniesiono uwag do przedłożonego materiału, w związku z czym, Informacja z działalności 

Parku Naukowo – Technologicznego Polska – Wschód w Suwałkach w roku 2019, została 

przyjęta.  

 

 

Ad pkt. 9 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia dyrektora I Liceum 

Ogólnokształcącego z Oddziałami Dwujęzycznymi im. Marii Konopnickiej w Suwałkach 

z obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, 

wychowawczych i opiekuńczych. 

 

Wniosek dyrektora I Liceum Ogólnokształcącego stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię Komisji 

– załącznik nr 12 do protokołu.  

 

Andrzej Turowski  – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 13 do protokołu.  

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 
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Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” -  22 radnych) została przyjęta. 

 

Uchwała nr XXIV/310/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 lipca 2020 r. 

w sprawie zwolnienia dyrektora I Liceum Ogólnokształcącego z Oddziałami Dwujęzycznymi im. 

Marii Konopnickiej w Suwałkach z obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych. 

– stanowi załącznik nr 15 do protokołu 

 

Piotr Wasilewski, gość, poruszył kwestię dotyczącą edukacji w mieście. Poprosił, aby temat ten, 

podczas sesji Rady Miejskiej powracał częściej. Nawołuje, żeby stwarzać młodym ludziom  

w Suwałkach warunki, w których będą mogli się rozwijać. Uważa, że konieczne jest stworzenie 

strategii rozwoju naszego miasta wobec ludzi młodych, która będzie zakładała plan ich powrotu 

do Suwałk. Pomysł stworzenia takiej strategii przywołany został podczas Rady Dialogu z Młodym 

Pokoleniem, którego jest współprzewodniczącym. Zaapelował, by pochylić się nad poruszoną 

kwestią i zaprosił wszystkich na spotkanie, organizowane w kwestii wzmocnienia młodzieżowych 

rad gmin w całej Polsce. Przywołał również treść przeprowadzonej wśród suwalczan ankiety,  

w której młodzi ludzie wypowiadają się o perspektywie ich rozwoju w Mieście Suwałki.  

 
Ad pkt. 10 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dochodów gromadzonych na wydzielonym 

rachunku i ich przeznaczenia oraz sposobu i trybu sporządzania planów finansowych dla 

wydzielonych rachunków dochodów samorządowych jednostek budżetowych. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały wraz  

z autopoprawką – załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię Komisji 

– załącznik nr 17 do protokołu.  

 

Andrzej Turowski  – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 18 do protokołu.  

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” -  22 radnych) została przyjęta. 

 
Uchwała nr XXIV/311/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
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z dnia 29 lipca 2020 r. 

w sprawie dochodów gromadzonych na wydzielonym rachunku i ich przeznaczenia oraz 

sposobu i trybu sporządzania planów finansowych dla wydzielonych rachunków dochodów 

samorządowych jednostek budżetowych  

– stanowi załącznik nr 20 do protokołu 

 

Ad pkt. 11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy rondu. 

 

Przewodniczący poinformował, że na podstawie § 37 ust. 1 pkt 5 Statutu Miasta Suwałk, Klub 

Radnych Rady Miejskiej w Suwałkach „Łączą Nas Suwałki” złożył wniosek o podjęcie uchwały  

w sprawie nadania nazwy rondu u zbiegu ulic Utrata, 100-lecia Niepodległości i Aleksandry 

Piłsudskiej „Rondo 300-lecia Miasta Suwałk” –  stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji – stanowi załącznik nr 21 do protokołu 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” -  22 radnych) została przyjęta. 

 
Uchwała nr XXIV/312/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 lipca 2020 r. 

w sprawie nadania nazwy rondu   

– stanowi załącznik nr 22 do protokołu 

 

 

 

Ad pkt. 12 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2020 rok. 

 
Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały wraz  

z autopoprawkami – załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski  – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 24 do protokołu.  

 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” -  22 radnych) została przyjęta. 

 

Uchwała nr XXIV/313/2020 
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Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 lipca 2020 r. 

w sprawie zmian w budżecie miasta na 2020 rok. 

– stanowi załącznik nr 26 do protokołu 

 

Ad pkt. 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2020-2040.   

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały wraz  

z autopoprawkami – załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski  – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 25 do protokołu.  

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” -  22 radnych) została przyjęta. 

 

 

Uchwała nr XXIV/314/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 lipca 2020 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki  

na lata 2020-2040 

– stanowi załącznik nr 27 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 14 

Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk. 

 

Czesław Renkiewicz odniósł się do wniosku radnego Jacka Juszkiewicza, dotyczącego 

nielicznych działań podejmowanych w zakresie ekologii w naszym mieście. Podkreślił fakt,  

że w Suwałkach prowadzony jest program zwalczania niskiej emisji, usuwany jest eternit z pokryć 

dachowych, przyznawane są dotacje do wymiany źródeł  ciepła, coraz więcej jest również 

kolektorów fotowoltaicznych, znajdujących się na budynkach w mieście. Dbamy o powietrze, 

wskazując chociażby na fakt posiadania floty autobusów komunikacji miejskiej, które zasilane  

są gazem CNG. Podejmowanych działań jest bardzo dużo. Trwają również prace nad wdrożeniem 

stacji rowerów miejskich. Jeżeli radni chcą powołać zespół ds. ekologii, Prezydent deklaruje 

współpracę w tym zakresie. 

 

Odpowiadając na wniosek Jacka Roszkowskiego powiedział, że kontrola noszenia maseczek  

w autobusach komunikacji miejskiej jest kompetencją Inspekcji Sanitarnej i Policji. Straż Miejska 

nie ma możliwości tego egzekwowania. Prezydent zleci jednak Komendantowi Straży Miejskiej 

zorganizowanie  akcji kontroli noszenia maseczek, być może wspólnie z Policją. 
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Nawiązując do wniosku Sławomira Sieczkowskiego, dotyczącego zbliżającego się naboru 

wniosków do programu budowy dróg samorządowych nadmienił, że w ubiegłym roku - w grudniu, 

został przyjęty przez Radę Program utwardzania dróg lokalnych. Wypisane zostały tam zadania, 

które będą realizowane w poszczególnych latach. Jeśli więc Program został już zaopiniowany 

pozytywnie przez radnych, Prezydent będzie teraz to realizował.   

 

Łukasz Kurzyna odniósł się do wniosku radnego Tadeusza Czerwieckiego, dotyczącego budowy 

ronda u zbiegu ulic Szpitalnej i Daszyńskiego oraz drogi lokalnej przy ul. Szpitalnej. Z otrzymanej 

informacji policji wynika, że od 2-3 lat nie zanotowano w tej lokalizacji żadnych zdarzeń  

ani kolizji. Wydział Ruchu Drogowego z Zarządem Dróg i Zieleni dokonał jednak kontroli 

oznakowania drogowego, które jest w pełni zgodne z przepisami. Ponadto, Zastępca osobiście 

dokonał kontroli poruszanego problemu w danej lokalizacji, po której stwierdził, że wskazane jest 

ustawienie przed wyjazdem z wewnętrznej ulicy, do ul Szpitalnej znaku „STOP”, co będzie 

dodatkowym elementem ponad właściwe oznakowanie tego skrzyżowania. Dodatkowo Zarząd 

Dróg i Zieleni w Suwałkach rozważy dodatkowe oznakowanie  poziome w tamtej okolicy.  

 

Zastępca Prezydenta nie zgodził się też z wypowiedzią radnej Marioli Karpińskiej, zgodnie  

z którą Miasto, przy podejmowaniu jakichkolwiek inwestycji związanych z budową dróg, nie 

powinno sięgać po współpracę ze spółdzielniami mieszkaniowymi. Od lat taka współpraca 

funkcjonuje, to naturalna rzecz, że realizując zadania razem, możemy więcej i szybciej. Odnosząc 

się do ul. Szpitalnej poinformował, że powstała już dokumentacja, na podstawie której Miasto 

próbuje uzyskać decyzję, która umożliwi przystąpienie w przyszłym roku do budowy miejsc 

parkingowych ze ścieżką, od suwalskiego Hospicjum, aż pod Szkoły Podstawowej nr 11. 

Skierował prośbę do Prezesów Spółdzielni Mieszkaniowych na Północy, aby rozważyli 

możliwość przyłączenia się do powyższej inwestycji.  

 

Tadeusz Czerwiecki wyraził zadowolenie z wypowiedzi Łukasza Kurzyny, dotyczącej 

planowanej inwestycji przy ul. Szpitalnej.  

Sławomir Sieczkowski zaapelował ponownie do Prezydenta, aby nie robić podziałów,  

aby „rządzić” razem. Aby wszyscy razem rozmawiali o kierunkach rozwoju i inwestowania  

w naszym mieście przed, a nie po pozyskaniu środków finansowych.  

 

Ad pkt. 15 

Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że najbliższa sesja Rady Miejskiej planowana jest na dzień 

30 września o godz. 12.00.   

 
Wspominał również, że w dniu 3 bądź 4 września odwiedzi Suwałki pani Agnieszka Krauzowicz 

- Dyrektor Departamentu Telekomunikacji w Ministerstwie Cyfryzacji. Spotkanie jest 

odpowiedzią na zaproszenie Władz, dotyczące sieci 5G.   

 

Prezydent zaprosił radnych na Międzynarodowy Zlot Lotniczy - symboliczną uroczystość 

otwarcia lotniska w dniu 8 sierpnia, jak również na uroczystości związane z 300-leciem Miasta.   
 

 

Kończąc XXIV sesję Rady Miejskiej podziękował przybyłym za uczestnictwo w obradach            

a radnym za aktywny udział. 
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Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

                   Przewodniczący 

       Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

               Zdzisław Przełomiec 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła:                                                        

Emilia Jankowska 

 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 

 

 

 

 

 

 

 

 


